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Protokół nr 4/2024 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 25 lipca 2024 r. w godz. od 16:10 do 17:40 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Kamil Lauryn  – Przewodniczący Komisji 

2. Sylwester Cimochowski – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Karol Korneluk 

6. Anna Ruszewska  

7. Piotr Rydzewski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta                                       

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

5. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

6. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury 

7. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki  

8. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydz. Gospodarki Komunalnej  

9. Dariusz Bogdan – Prezes Parku Naukowo-Technologicznego w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych  

i powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 3/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 czerwca 2024 r. 

2. Informacja z działalności Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód  

w Suwałkach Sp. z o.o. w 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów, nagród  

i wyróżnień Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie w ramach 

realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów i nagród 

Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce w ramach realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty  

za wyżywienie w żłobku. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki  

pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego osiedla Hańcza w części ograniczonej ulicami: Leśną, Raczkowską, 

Bydgoską, Wojska Polskiego oraz terenem wojskowym zamkniętym w Suwałkach.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu osiedla przy ulicy Stanisława Staniszewskiego w Suwałkach.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnego rejonu ul. Ogrodowej w Suwałkach.   

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań  

na lata 2024-2041. 

12. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 3/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 czerwca 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z działalności Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód  

w Suwałkach Sp. z o.o. w 2023 r.  

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Dariusz Bogdan – Prezes Parku Naukowo-Technologicznego powiedział, że 2023 rok był 

całkiem dobrym rokiem dla działalności Parku, po czym omówił pokrótce flagowe projekty 

realizowane przez Park.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności Parku 

Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. w 2023 r., została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów, nagród  

i wyróżnień Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie w ramach 

realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że podjęcie uchwały wynika z 

potrzeby rozszerzenia katalogu wnioskodawców. Rozszerzenie katalogu osób, które mogą 
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wnioskować o przyznanie uczniom stypendium, nagrody lub wyróżnienia pomoże uwzględnić 

także uzdolnionych uczniów, którzy osiągają wysokie wyniki w sporcie pozaszkolnym. 

Dodał, że ponadto zmodyfikowano i uzupełniono formularz wniosku o przyznanie 

stypendium/nagrody/wyróżnienia, dostosowując go między innymi do większego katalogu 

wnioskodawców. 

 

Karol Korneluk zapytał o zapisy dotyczące wyróżnień, za które można otrzymać kartę 

podarunkową o wartości 500 zł. Dopytał do jakich instytucji czy sklepów jest ta karta i na 

jakiej podstawie zostało to określone.  

 

Roman Rynkowski wyjaśnił, że zazwyczaj są to sklepy z elektroniką, które są najbardziej 

atrakcyjne dla odbiorców. Jeśli chodzi o procedurę wyłaniania zapewnił, że przekaże te 

informacje w późniejszym terminie, aby nie wprowadzić radnych w błąd.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznawania stypendiów, 

nagród i wyróżnień Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie w 

ramach realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów i nagród 

Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce w ramach realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że sytuacja jest analogiczna do 

omawianej w poprzednim punkcie. Chodzi również o rozszerzenie katalogu wnioskodawców.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem umowy. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7  radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznawania stypendiów 

i nagród Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce w ramach realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka  

w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty  

za wyżywienie w żłobku. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że  od dnia 1 października 2024 

r. będzie obowiązywała ustawa o wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz w 

wychowaniu dziecka „Aktywny Rodzic". Ustawa wprowadza m.in. świadczenie „Aktywnie w 

żłobku", które zastąpi obecnie funkcjonujące dofinansowanie obniżenia opłaty za pobyt 

dziecka w żłobku, klubie dziecięcym lub u dziennego opiekuna, przysługujące w wysokości 

do maksymalnie 400 zł miesięcznie. Dodał, że świadczenie „Aktywnie w żłobku" będzie 

skierowane do rodziców dzieci uczęszczających do instytucji opieki nad dziećmi w wieku do 

lat 3 i będzie przysługiwało w wysokości do 1500 zł miesięcznie lub do 1900 zł miesięcznie 

w przypadku dziecka niepełnosprawnego, jednak nie więcej niż wysokość opłaty, jaką rodzic 

ponosi za pobyt dziecka w instytucji opieki. 

Dodał, że proponuje się rezygnację z częściowego zwolnienia z opłaty za pobyt dziecka w 

Żłobku Miejskim z tytułu posiadania Suwalskiej Karty Mieszkańca. 

Dodał, że nie spowoduje to podwyższenia opłaty dla rodziców a kwota wynikająca z ww. 

zniżek pozostanie w budżecie Miasta, stąd wniosek, aby z tych zniżek zrezygnować i żeby 

zapotrzebowanie, które Miasto składa do Urzędu Wojewódzkiego obejmowało 100% 

świadczeń, które ponosiliby rodzice, gdyby płacili 100%.   

Dotychczas funkcjonował tzw. kapitał początkowy na 2. i kolejne dziecko a wszystkie 

pozostałe dzieci zostały objęte świadczeniem 400+ wypłacanym z budżetu państwa. Rada 

Miejska zmieniła zapisy w uchwale w ten sposób, że opłata za żłobek będzie wynosiła 15% 

płacy minimalnej.  

 

Sylwester Cimochowski powiedział, że są to pieniądze, których Miasto teoretycznie nie chce 

wziąć a Anna Ruszewska wspomniała, że podczas Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i 

Bezpieczeństwa prosiła, aby zastanowić się, jak to zrobić, aby sięgnąć po maksymalne środki 

z budżetu państwa, jeśli jest taka możliwość.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że państwo gwarantuje 1500 zł, ale jest 

dylemat, ponieważ – jak powiedział – nie sądzi, żeby ceny w prywatnych żłobkach 

zatrzymały się na tym pułapie. Dodał, że środki rządowe są zawsze ograniczone w czasie. 

Jeśli teraz zostanie ustalona wyższa kwota to po zakończeniu programu trzeba będzie to 

skorygować. Jeśli będzie taka wola ze strony radnych, to projekt uchwały zostanie 

skorygowany.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że trzeba rozpocząć dyskusję na temat kwoty. Jak 

zaznaczył pojawia się jedna z niewielu okazji, gdzie można będzie odciążyć budżet miejski i 

te pieniądze przeznaczyć na inne cele. Zaproponował, aby w uchwale zacytować kwotę z 

programu. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że zapis w §1 projektu uchwały  

zostanie odpowiednio skorygowany.  

 

Kamil Lauryn zapytał członków Komisji czy wyrażają zgodę na wprowadzenie 

proponowanych zmian. Uzyskał potwierdzenie członków Komisji.  

 

Sylwester Cimochowski zwrócił uwagę na stawki za wyżywienie. Jak powiedział, dobrze, że 

stawka jest na dobrym poziomie, jednak pytanie, czy dzieci mają w tej cenie wartościowe 

posiłki. Uzyskał potwierdzenie od Romana Rynkowskiego – Zastępcy Prezydenta Miasta. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia 

maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki  

pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że zachodzi konieczność 

aktualizacji tabeli z uwagi na odstąpienie od realizacji programu „Kajtek – program 

dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2023-2025” oraz proponowane odstąpienie od 

przyznawania zniżek na pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez miasto Suwałki.  

 

Karol Korneluk zapytał o zapis „Karta osoby niepełnosprawnej” – czy nie lepiej brzmiałby 

zapis „osoby z niepełnosprawnością”. Zapytał również o zapis dotyczący zakupu biletów i 

karnetów wstępu do Siłowni i Pływalni OSiR. Jak powiedział, skoro pływalnia nie 

funkcjonuje to może ten zapis trzeba usunąć.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że takie brzmienie „osoby 

niepełnosprawnej” funkcjonuje ustawowo i stąd takie zapisy.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że jeśli chodzi o pływalnię to 

jest to temat do omówienia. Przy okazji wspomniał o basenie przy Szkole Podstawowej nr 10. 
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Jak powiedział, zostanie on uruchomiony podczas inauguracji roku szkolnego i początkowo 

będzie prawdopodobnie prowadzony przez Ośrodek Sportu i Rekreacji. Później Miasto 

postara się wyłonić operatora tego obiektu. 

Jeśli chodzi o pływalnię przy OSiR to być może trzeba będzie ten obiekt w ogóle wyłączyć z 

funkcjonowania. Trzeba się będzie również zastanowić co zrobić z siłownią, która 

funkcjonuje w budynku OSiR. W najbliższym czasie trzeba będzie podjąć decyzję w tym 

zakresie.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i uwag i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców 

miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego osiedla Hańcza w części ograniczonej ulicami: Leśną, Raczkowską, 

Bydgoską, Wojska Polskiego oraz terenem wojskowym zamkniętym w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego osiedla Hańcza w części ograniczonej ulicami: Leśną, 

Raczkowską, Bydgoską, Wojska Polskiego oraz terenem wojskowym zamkniętym w 

Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu osiedla przy ulicy Stanisława Staniszewskiego w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Sylwester Cimochowski zapytał czy zostaną tam jakieś działki miejskie.  
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Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury powiedziała, że tak, ale 

przeszkodą jest linia energetyczna, która biegnie w poprzek terenu. Koszt likwidacji tej linii 

wynosi ok. 2 mln zł. Dodała, że w zamian zabudowy wielorodzinnej wprowadza się 

zabudowę jednorodzinną. Zaznaczyła, że w tym planie jest dużo terenów prywatnych. 

Omówiła pokrótce uwagi, jakie wpłynęły do tego planu m.in. dotyczące dróg wewnętrznych i 

dróg publicznych.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer zapytał o szczegóły związane z linią energetyczną. Czego 

dotyczy kwota w wysokości koszt 2 mln zł. Zapytał czy linia ta mocno obniża wartość 

miejskich gruntów. 

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury powiedziała, że wspomniane  

2 mln zł to koszt przebudowy na linię kablową. Wyjaśniła, w którym dokładnie miejscu 

biegnie ta linia. Dodała, że gdyby tej linii nie było wówczas działki miałyby normalną 

wartość działek budowalnych. Dodała, że ze sprzedaży działek nie uzyska się 2 mln zł.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla przy ulicy Stanisława Staniszewskiego w 

Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnego rejonu ul. Ogrodowej w Suwałkach.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta omówił pokrótce projekt uchwały. Jak powiedział, 

plan obejmuje sporo działek, teren jest nieuzbrojony. Plan jest taki, aby po podjęciu tej 

uchwały Wydział Geodezji przystąpił do wydzielenia konkretnych działek, które będą 

przygotowane do sprzedaży. Trwają również rozmowy z Przedsiębiorstwem Wodociągów i 

Kanalizacji w sprawie uzbrojenia tego terenu oraz trwają prace nad projektem sprzedaży tych 

działek z bonifikatą. Jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem na przełomie 2024/2025 roku 

można byłoby te działki prezentować do sprzedaży.  

 

Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydziału Architektury powiedziała, że jest tutaj 

bardzo wysoka kwota w wysokości ponad 170 mln zł. Wiąże się to z tym, że po północnej 
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stronie jest droga zbiorcza z przejściem przez rzekę oraz tym, że teren nie ma uzbrojenia. 

Dodała, że uwag do planu nie było.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  7 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego północnego rejonu ul. Ogrodowej w Suwałkach.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2024 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta poinformowała, że do projektu uchwały zostaną 

wprowadzone dwie autopoprawki. Jedna z nich polega na zwiększeniu planu wydatków w 

zakresie wydatków inwestycyjnych na zadanie „Dokumentacja przyszłościowa, opracowanie 

koncepcji i programów funkcjonalno-użytkowych” na kwotę 150 tys. zł przy jednoczesnym 

zwiększeniu deficytu o wskazaną kwotę. Druga autopoprawka polega na zmniejszeniu planu 

wydatków w kwocie ok. 700 tys. zł na realizację zadania z Budżetu Obywatelskiego Suwałki 

StreetLAND przy zalewie Arkadia. 

Dodała, że w wyniku dokonanych zmian wraz z autopoprawką zmianie ulegnie deficyt 

budżetowy, który zwiększy się o kwotę ponad 9,6 mln zł na kwotę ponad 30 mln zł. Jak 

powiedziała, jest to duży wzrost, ale wynika on z tego, że Miasto przekazuje dodatkowo 8 

mln zł na realizację zadań związanych z wypłatą dotacji dla niepublicznych placówek 

oświatowych. Nie zabezpieczy to na pewno potrzeb do końca  roku i trzeba będzie to 

uzupełniać jeszcze jesienią o kolejne środki finansowe.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że dynamika wzrostu wydatków na 

niepubliczne placówki jest bardzo duża. W tej kwestii suwalski samorząd w porównaniu do 

innych samorządów wyróżnia się, dynamika wzrostów jest zdecydowania największa. 

Wspomniał również o kwocie w wydatkach inwestycyjnych, która dotyczy zakupu nowego 

samochodu. Wyjaśnił, że obecne auto wymaga już częstych napraw, które są kosztowne.  

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa obejmuje 

zmiany wynikające z uchwały budżetowej związane z aktualizacją planu dochodów i 

wydatków i pozostałych elementów budżetu. Dokonano zmian w wykazie przedsięwzięć 

polegających na urealnieniu limitu zobowiązań dwóch przedsięwzięć: Prowadzenie Placówek 

dziennego pobytu dla seniorów i klubów seniora oraz Prowadzenie Centrum Informacji 

Turystycznej. Z wykazu wykreśla się dwa zadania tj. Projekt EN.CO.P dotyczący współpracy 

sieci miast w zakresie rozwiązań dot. przystosowania się do zmian klimatu i integracji 

europejskiej oraz Program polityki zdrowotnej „Kajtek”. Omówiła też autopoprawki do 

projektu uchwały, które wynikają ze zmian w budżecie miasta na 2024 rok oraz zmian w 

wykazie przedsięwzięć poprzez dodanie nowego zadania pn. „Dokumentacja przyszłościowa, 

opracowanie koncepcji i programów funkcjonalno-użytkowych na lata 2024-2025.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer w kontekście wcześniejszych rozmów na tematy związane z 

wydatkami na oświatę zaproponował radnym dyskusję na temat powrotu do opłaty za 

przedszkole w symbolicznej kwocie 100-200 zł. Podał argumenty m.in. niższa kwota dotacji 

na przedszkola niepubliczne czy zaprzestanie zbiórek wśród rodziców na teatrzyki, środki 

czystości itp. Jest to moment, aby wrócić do tej dyskusji i poprosił o przeanalizowanie tych 

propozycji. 
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Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta powiedział, że poruszona kwestia jest bardzo 

ważna, ale trzeba wziąć pod uwagę sposób liczenia dotacji i wskaźniki. Dodał, że w 

przedszkolach prywatnych nauczyciele nie są zatrudniani na karcie nauczyciela, ale na 

podstawie kodeksu pracy. Podkreślił, że dyrektorzy placówek prawdopodobnie byliby za 

tym, aby wprowadzić jakąś opłatę dla rodziców, ponieważ w tej chwili nie mają żadnego 

zobowiązania do przestrzegania pewnych norm, głównie tych dotyczących przyprowadzania 

dzieci do przedszkola. Np. na dyżur zgłasza się 800 dzieci a faktycznie przychodzi 600. Są 

również tacy rodzice, którzy zgłaszają dzieci na dyżur miesięczny a dziecko przychodzi w 

miesiącu 1 raz a Miasto natomiast musi zatrudnić odpowiednią liczbę osób do zapewniania 

opieki wszystkim zgłoszonym dzieciom. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że np. na dyżury wakacyjne zapisanych jest 

bardzo dużo dzieci, a faktycznie korzysta z tego tylko część dzieci. Rodzice nie pokrywają 

kosztów, więc nie zgłaszają nieobecności. Anna Ruszewska dodała, że również 

otrzymywała sygnały o tym, że dużo dzieci jest zapisanych a rodzice nie przyprowadzają 

tych dzieci do przedszkola. Generuje to duże koszty dla Miasta m.in. żywność czy 

zatrudnienie personelu. Jeśli opłata byłaby wprowadzona wówczas rodzice mieliby większą 

mobilizację, żeby te nieobecności zgłaszać, ponieważ dotyczyłoby to ich własnych 

pieniędzy.  

 

Karol Korneluk zapytał, jak to wygląda w innych samorządach, bo być może warto 

skorzystać z ich dobrych praktyk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że porównywał tę sytuację z kilkoma 

miastami, byłymi miastami wojewódzkimi. Omówił pokrótce te dane. Trzeba to wszystko 

przeanalizować, być może zasięgnąć porady w zakresie wydatków oświatowych.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że do 30 września każdego roku Prezydent 

przygotowuje informację z realizacji zadań oświatowych. Zapytał, czy w podrozdziale 

dotyczącym przedszkoli można tak pokazać dane, aby radni wiedzieli czy Miasto idzie w 

kierunku zwiększenia odpłatności czy też nie, czyli tak rozbudować tabele, aby można było 

przeanalizować dane finansowe w tym zakresie.    

Następnie powiedział, że Rada Miejska podjęła jakiś czas temu uchwałę w sprawie dotacji. 

Jak powiedział ta uchwała upoważnia organ wykonawczy do prowadzenia kontroli w 

jednostkach niepublicznych. Poprosił, aby zastanowić się czy w tej uchwale są 

wystarczające narzędzia do prowadzenia tej kontroli, bo być może trzeba wprowadzić 

dodatkowe zapisy tak, aby te kontrole były jeszcze bardziej skuteczne. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta powiedział, że te kontrole są prowadzone. Od 

ubiegłego roku prowadzi je również KAS. Omówił pokrótce ten temat. Wspomniał również 

o tym, że Miasto zwróciło się do kuratorium oświaty o to, aby przeprowadzać wspólne 

kontrole, jednak była odmowa w tym zakresie. Dodał, że to dałoby dużo większą szansę 

wychwycenia nieprawidłowości. W tej chwili zmieniły się władze kuratorium, więc 

propozycja wspólnych kontroli zostanie ponowiona. Miasto nie ma np. dostępu do 

dzienników, więc kontrole są tylko na podstawie dokumentacji.  
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Karol Korneluk  zapytał czy dostęp do dzienników mogą weryfikować tylko pracownicy 

kuratorium. Uzyskał potwierdzenie.  

 

Kamil Lauryn zapytał o remonty ul. Powstańców Wielkopolskich, ul. Piaskowej  

i ul. Reymonta.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że Miasto jest na etapie 

rozstrzygania przetargów i weryfikacji dokumentacji złożonej przez trzech oferentów na trzy 

wymienione ulice. W najbliższym czasie te procedury powinny się zakończyć i dojdzie 

wówczas do podpisania umów.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta uzupełnił, że jeśli chodzi o realizację to 

rozpocznie się ona od ul Powstańców Wielkopolskich, gdzie jest już pozwolenie i 

dokumentacja. Prace powinny rozpocząć się pod koniec września.  

Jeśli chodzi o pozostałe ulice to na ul. Piaskową wiosną przyszłego roku powinna być 

dokumentacja i pozwolenie na budowę i rozpoczęcie robót przed wakacjami. Podobne 

terminy dotyczą ul. Reymonta.  

 

Sylwester Cimochowski zapytał czy po rozpoczęciu prac na ul. Powstańców 

Wielkopolskich jest przewidziany przejazd ul. Bałtycką, gdzie jest teraz znak zakazu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że na pewno organizacja ruchu 

będzie ustalona przez wykonawcę we współpracy z Zarządem Dróg i Zieleni. Dodał, że 

remont ul. Powstańców Wielkopolskich na pewno będzie etapowany. 

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że osoby handlujące na pchlim targu proszą o wydłużenie 

czasu funkcjonowania. Zapytał również, czy jest planowana dyskusja nad sprawą 

utrzymania zieleni miejskiej.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta powiedział, że jeśli chodzi o pchli targ nie ma 

problemu, aby ten czas funkcjonowania wydłużyć.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że nie planuje już takiej dyskusji, bo 

temat był omawiany kilkukrotnie. Wiadomo, że trzeba zmienić pewne kwestie i nie można 

unikać tematu. Podkreślił, że w utrzymaniu zieleni potrzebny jest zdrowy rozsądek.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że ZDiZ przedstawił kwestie związane z utrzymaniem 

zieleni na stronie Facebook. Można się z tym zapoznać. Podkreśliła, że ciężko wypracować 

standardy utrzymania zieleni i o tym była już mowa niejednokrotnie.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że jeszcze 2-3 lata temu miasto można było stawiać za 

przykład w utrzymaniu zieleni. Nagle powstał w tej kwestii duży problem i zastanawiające 

jest to, z czego to wynika.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że kilka lat temu utrzymanie zieleni 

było w  kwestii ZDiZ, teraz są to prace zlecane. Trzeba poprawić organizację pracy, nadzór 

itp. Zgodził się z tym, że ta kwestia wymaga poprawy. Dodał, że należy podkreślił, że 

osoby, które przyjeżdżają z zewnątrz do miasta zwracają uwagę na to, że miasto jest czyste i 

zadbane.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że w imieniu swoim i pracowników ZDiZ chciałby podkreślić, 

że wpływa bardzo dużo pism w sprawie koszenia lub nie koszenia. Pracownicy nie wiedzą 

już co robić, bo cokolwiek nie zrobią zawsze pojawia się krytyka. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.   

    

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


